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LUOMAN KYLÄYHDISTYS, HALLITUS 
KOKOUKSEN 7/22 PÖYTÄKIRJA 

Aika:   Tiistai 16.8.2022 klo 19:33–21:22 
Paikka:  Luoman Ljusdala 
Osallistujat: Bondestam Mårten, Haavisto Ilkka, Pudas Annina, Saari Tuula, 

Salmela Mikko, Timonen Jaakko, Toikka Anna-Mari ja Vähäkuopus 
Marko 

1. Kokouksen avaus 
Saari avasi kokouksen klo 19:33. Todettiin, että Saari toimii kokouksen 
puheenjohtajana ja Haavisto sihteerinä. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin kokous sääntöjen mukaisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

4. Hallituksen järjestäytyminen 
Merkittiin tiedoksi vuosikokouksen 10.5.2022 henkilövalinnat: Erkki Ahlsten, Mårten 
Bondestam, Annina Pudas, Hannu Valtanen, Joanna Brandt ja Janina Haapanen 
valittiin uudelleen hallitukseen toimintakaudelle 2022–2024. Hallituksessa jatkavat 
Marko Vähäkuopus, Jaakko Timonen, Mikko Salmela, Greger Englund, Ilkka Haav-
isto Tuula Saari, Georg Ehrnrooth ja Anna-Mari Toikka, jotka ovat erovuorossa vuo-
den 2023 vuosikokouksessa. 

Valittiin Tuula Saari kyläyhdistyksen hallituksen puheenjohtajaksi. Varapuheen-
johtajiksi vallittiin Jaakko Timonen ja Annina Pudas.  

Valittiin Ilkka Haavisto sihteeriksi, Janina Haapanen rahastonhoitajaksi ja jäsensiht-
eeriksi sekä Anna-Mari Toikka tietosuojavastaavaksi. 

Päätettiin yhdistyksen toimikunnista ja valittiin niille vetäjät: 
• Edunvalvontatoimikunta sekä liikenne- ja varikkotoimikunta (Valtanen) 
• Huvitoimikunta (Pudas) 
• Jäsentoimikunta (Haapanen) 
• Kulttuuritoimikunta (Saari) 
• Kyläaputoimikunta (Ahlsten) 
• Tiedotustoimikunta (Brandt) 
• Venerantatoimikunta (Selroos) 
• Ympäristö- ja luomanpurotoimikunta (Vähäkuopus) 
• Yhteishankintatoimikunta (Ahlsten) 

Todettiin, että kyläyhdistyksen webmasterina jatkaa toistaiseksi Ossi Pylväläinen. 
Taloussihteerinä jatkaa Kaija Laaksonen, jonka tehtäviin kuuluvat palkanlaskenta 
ja laskujen maksu sekä rahastonhoitajan ja puheenjohtajan informointi.  

5. Edellisten kokousten 5/2022 ja 6/2022 pöytäkirjat  
Hyväksyttiin ja allekirjoitettiin edellisten kokousten 5/2022 ja 6/2022 pöytäkirjat. 
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6. Varikkovastustus 
Saari on keskustellut Niemelän kanssa alustavasti kustannuksista, mikäli 
kyläyhdistys kantelisi varikkoasiassa EU-komissiolle. Arvio komissiolle jätetyn 
kantelun ja vetoomuksen kustannuksista on n. 6.500 € + alv.  

Keskustelussa Niemelän kanssa selvisi myös, ettei rahanpalautusta KHO:lta ole 
odotettavissa vaikka voittaisimme, mutta hävitessämme emme myöskään joudu 
maksumieheksi. Niemelällä on ollut muutama tapaus, joissa on onnistuttu saamaan 
rahoja takaisin. 

Varikosta aiheutuneet kulut ovat tällä hetkellä yhteensä 48.270 € ja keräystuottoja 
on saatu 32.684 €, erotus 15.586 €. Riihijuhlissa 20.8.2022 tehdään uusi tempaus 
varikkovastustuksen rahoittamiseksi (ks. kohta 9). Päätettiin, että 
varikkovastustuksen rahoituksen tilanteesta laaditaan kyläläisille katsaus, joka 
julkaistaan myöhemmin syksyllä/talvella Luomalaisessa. Todettiin, että tulevien 
keräysten ohella varoja voitaisiin kerätä muilla tempauksilla (esim. ”lavatanssit” 
Ljusdalassa) ja tuotemyynnillä. Tempauksen järjestämisen voisi antaa myös 
tapahtumajärjestäjän tehtäväksi provisiolla. Tuotteiden osalta päätettiin selvittää 
esim. Loja Saarisen seinävaateteoksen pohjalta tehtyjä tuotteita (Saari). 

7. Fortumin maakaapeli 
Asiassa odotetaan nyt ELY-keskuksen päätöstä mahdollisesta YVA-selvityksen 
tarpeesta. Niemelältä on mennyt lausuma ELYlle 5.7.2022. 

Uutta tietoa on se, että molemmat kaapelit ovat yhtä aikaa käytössä, ei siis vain 
toinen 2x400 kV kaapeleista, kuten tähän asti on kerrottu. Ilmeisesti kukaan 
viranomainen ei tiedä datakeskuksen tarvitseman keskivirran todellista suuruutta, 
eikä toteutuvan magneettivuon todellista tiheyttä. Microsoftin edustajatkaan eivät 
osanneet näistä kertoa. Sen sijaan nyt tiedetään, että Fortum lunastaa 
kaapelioikeudet maanomistajilta ja myy kaapelit Microsoftille. 

8. Kunnan virkamiesten toiminta 
Todettiin, että kunnan tekemistä päätöksistä huolimatta kaavoittaja esittää kaapelille 
”väärää” sijoituspaikkaa ja keskusteltiin mahdollisista toimenpiteistä, joihin 
kyläyhdistys voisi tämän johdota ryhtyä. Kantelun viranomaistoimijoiden virheestä 
voi tehdä eduskunnan oikeusasiamiehelle https://www.oikeusasiamies.fi/kantelu-
oikeusasiamiehelle tai Aluehallintovirastoon kuntakanteluna https://avi.fi/asioi/yritys-
tai-yhteiso/valvonta-ja-kantelut/kuntakantelu. Kantelun voi tehdä yksittäinen 
kuntalainen tai yhdistys. 

Keskustelussa todettiin, että kantelut olisivat aiheellisia, mutta toisaalta mahdolliset 
kantelut voivat heikentää kunnan tukea luomalaisille esimerkiksi varikkoa ja 
kaavoitusta koskevissa asioissa. Päätettiin palata asiaan seuraavissa kokouksissa. 

9. Yhdistys 20-vuotta riihijuhlat Fasan ladossa 
Juhlat pidetään ensi lauantaina 20.8.2022 kello 18.00–24.00. Lisäosallistujia 
juhlaan mahtuu vielä mukaan. Ladon siivoustalkoot on pidetty eilen 15.8. kello 
18.00 Fasan ladossa ja lato viimeistellään lauantaina klo 17. 

”Orjamarkkinoihin” (työsuoritusten tai palvelusten leikkimieliseen myyntiin 
varainkeruutarkoituksessa) on vielä lisätarvetta osallistujiksi. Todettiin, että 

https://www.oikeusasiamies.fi/kantelu-oikeusasiamiehelle
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laskutuksen pitää tapahtua mahdollisimman pikaisesti, joko suoraan juhlissa tai 
pian niiden jälkeen. 

10.Luoman osayleiskaava 
Asian käsittely siirrettiin seuraavaan kokoukseen. 

11. Kunnan avustukset 
Päätetiin täsmentää yhdistyksen saamien avustusten käyttöä seuraavasti:  

⎯ Talkooavustuksen (2.150 €) käyttökohteita ovat hiihtoladut ja niiden ylläpito, 
venesataman ja uimarannan kunnostus ja ylläpito, kukkaistutukset ja 
levähdyspenkki. Selroos on esittänyt latutalkoiden konetyön kustannukseksi 
600 €/kausi, mikä hyväksyttiin. Varataan 1.000 € käytettäväksi ojien 
siltarumpuihin. Selvitetään, voiko varoja käyttää myös Luomanlahden rannan 
kunnostukseen (ks. kohta 16).  

⎯ Ympäristöavustuksen (5.000 €) kohteena ovat Luomanpuro, työkoneet/
materiaalit ja muut kulut ja seuraavana toimenpiteenä puron Hvitträskin pään 
siivous. Edellisen kerran talkoosyömiset maksoivat 126,52 € ja Vähäkuopus 
laskuttaa koneiden talkookäytön kuluista. Rahaa voidaan käyttää myös 
kalaistutuksen ostamiseen.  

⎯ Toiminta-avustus (700 €) käytetään tilavuokriin ja muihin hallinnollisiin 
kuluihin. 

⎯ Todettiin, että sekä talkoo- että ympäristöavustuksen rahaa voitaisiin 
mahdollisesti käyttää myös talkootoiminnassa toistuvasti tarvittavien 
välttämättömien työkalujen ja tarvikkeiden (trimmerit, silppurit, viikatteet, 
haravat, lapiot, sahat, hanskat, saappaat ym.) hankintaan. Työkaluja 
voitaisiin mahdollisesti myös vuokrata. 

12.Luomankujan sulkeminen 
Todettiin, ettei korkein hallinto-oikeus ei myöntänyt kyläyhdistykselle asiassa 
valituslupaa ja maksettavaksi tulee tuomioistuinmaksu 510 €. 

13.Luomalainen 
Seuraava numero ilmestyy lokakuussa. 

14.Loja Saarinen seinävaate ja Ann Jonassonin taiteilijailta 
Saari on selvittänyt, että Loja Saarisen seinävaate on palaamassa restauroinnista 
kunnantalolle vuoden 2022 aikana. Teoksesta kopion tehneen Ann Jonassonin 
taiteilijailta Stefan Winqvistin kanssa pidetään museossa 8.9. kello 16.–17.30. 
Tilaisuuteen kutsutaan koulun rehtori, opettajat, oppilaiden vanhemmat sekä 
aiheesta kiinnostuneet lähialueen asukkaat. 

15.Talkootyö Luomanpuro, Harjulantien alitus 
Luomanpuron talkootyön kolmas vaihe, Harjulantien alitus on tehty. Seuravaksi 
ohjelmassa on mahdollinen puron Hvitträskin pään siistiminen kaatuneista tukeista 
ja risuista sekä mahdollinen taimenien istuttaminen lopuilla talkoorahoilla. 
Vähäkuopus käy katsastamassa, mille töille on tarvetta. 

16.Talkootyö Luomanlahden kunnostus 
Kirjeet ja sähköpostit maanomistajille on toimitettu 10.–13.7. Juhani Kopiloffilta on 
tullut toive, ettei rantaan tehtäisi kaikille yleistä uimarantaa eikä autopaikkoja. 
Talkooaika sovitaan syyskuun alkupuolelle Whatsappissa. 
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17.Muut asiat 
⎯ Yhdistyksen taloustilanne: käyttötili Aktia 14.959,75 €, rahasto Aktia Likvida 

12.000 €, varikkotili 1.247,85 €. Todettiin, että tilien käyttöoikeuksia on ehkä 
syytä saada useammalle henkilölle. Kyläavustajatoiminnan arvioitu tuotto on 
Ahlstenilta saadun tiedon mukaan tänä vuonna noin 7.000 €. 

⎯ Timonen esitti, että kyläavustajan työnjohtoa voitaisiin kehittää esimerkiksi 
tarvittavan työn määrän arvioinnin osalta. 

⎯ Rannikkovesien kunnostamisen työpaja järjestetään 30.8.2022 Varsinais-
Suomen ELY-keskuksen toimesta mm. kiinnostuneille Uudenmaan toimijoille.  

⎯ Bondestam kertoi rannikkovesien kunnostamiseen haettavissa olevasta 
avustuksesta. Saari perehtyy avustushankkeen papereihin. 

⎯ Bondestam kertoi myös vuokra-ateljeehankkeestaan. 
⎯ Kulttuurihankkeen taiteilijailta (Mert Otsamo) pidetään 17.9. kello 16.00–

17.30. 

18.Seuraava kokous 
Seuraava kokous on tiistaina 13.9. klo 19:30 VPK:lla. 

19.Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 21:22. 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

------------------------------------------------------           ----------------------------------------------- 
Tuula Saari      Ilkka Haavisto 
puheenjohtaja              sihteeri


